
Bassola Péter (SZTE): 
 
A felsőoktatási reformmal kapcsolatban lényeges és igen jellemző körülményre kívánom 
felhívni a figyelmet: a reform megvalósításának módjára. A felsőoktatási reform olyan 
lényeges kérdés, amelyet törvény formájában a parlamentnek kellene elfogadnia. A hírek 
szerint a kormányzat a gyorsítás érdekében törvény helyett kormányrendelettel akarja a 
reformot bevezetni. A parlamenti döntés kikapcsolása a rendszerváltás előtti gyakorlatra 
emlékeztet, amikor sorozatban elnöki tanácsi és kormányrendeletekkel helyettesítették a 
törvényeket.  
 
Az eddigi hazai felsőoktatás – hibái dacára – nemzetközi mércével mérve is magas szín-
vonalon működött. A felsőoktatás a nemzetstratégia kérdéskörébe tartozik, ezért megen-
gedhetetlen, hogy idő szűkére hivatkozva kormányrendelettel gyorsan bevezessenek egy 
alapvetően hibás felsőoktatási rendszert és így megakadályozzák a társadalmi vitát. Par-
lamenti vita esetén ugyanis, még akkor is, ha a kormányoldal többségben van, az ellenzék 
véleményén keresztül az egész társadalom tájékozódhat a különböző álláspontokról és 
így a parlamenten kívüli megvitatás, tiltakozás lehetősége is szélesebbé válik. 
A felsőoktatás minden részvevőjének – tanároknak és diákoknak egyaránt – el kell érni-
ük, hogy megakadályozzák a felsőoktatás életének kormányrendelettel meglepetésszerű-
en történő piacosítását.  
 
Vissza felsőoktatási a vita főoldalára 
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